



## တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်

လါယုၤလဲၤ ၃၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-75+80+85-D1

### ချၢၣ်လွံၤထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်- SAC အတၢ်ခးလီၤနီၣ်စၢ်ကျိဖးဒိၣ်အဃိ တၢ်သံတၢ်ပုၤ, တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး ဒီး တၢ်ဟးဂူၢ်ဟးဂီၤ အိၣ်ထီၣ်ဝဲ ဖဲ ဆီထံးကီၢ်ဆၣ် (လါဖျါတြၢ်အါရံၤ တုၤ လါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ်)

တၢ်ပာ်ဖျါအဖုၣ်တဘျီအံၤပာ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်အသးဖဲ ဆီထံး (ရွှေကျင်) ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၤထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤ ဖဲလါဖျါတြၢ်အါရံၤ ဒီး လါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ် အတီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဖျါတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပာ်ပာ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်ချ့သးရဲၣ် နီၣ်ဂံၢ်-(ခမရ-၂၀) ခးလီၤနီၣ်စၢ်ကျိဖးဒိၣ်အါန့ၣ်ဒီး (၃၁) ဖျါဆူသဝီ (၅) ဖျါဆူ လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ပူၤယုၣ် (ပျဉ်ရေ) ကရူာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ခ--- သဝီဖိတဂၤဘၣ်ဒိဘၣ်ကျိဖးဒိၣ်အက့ ဒီး သံဝဲ, ဒီး ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲ သဝီဖိအပိၣ်မုၢ်(၃) ဂၤ ပုၤယုၣ်ဒီး ဖိသုၣ် သးနံၣ် (၁၇) နံၣ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. လၢ လ--- သဝီ စ့ၢ်ကီၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ် သဝီဖိပိၣ်မုၢ် (၃) ဂၤ န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤအဃိဘၣ်ဒိ ဒီး ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီၢ် သဝီဖိအတၢ်စုၤလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, SAC ခးလီၤကဒီးကျိဖးဒိၣ် ဒီး ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် (၂၄) ဖျါဆူ ပရဲလိာ်ကျိ (စစ်တောင်းမြစ်) မုၢ်ထီၣ်တကပၤ ပုၤယုၣ်ဝဲ ၅--- သဝီ ဒီး ဂ--- သဝီ န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ (၃) ဂၤ ဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်အက့ ဒီး ကျိသံ (၃) ဒု န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲ တၢ်ဘၣ်ယုၤအိၣ်ကမ့ၢ် လၢ ဆီထံးကီၢ်ဆၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup>

စးထီၣ်ဖဲ လါဖျါတြၢ်အါရံၤ ၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, ထံကီၢ်တၢ်ပာ်တၢ်ပာ်ပာ်ကးကရၢ (SAC) သုးဖိ ခိၣ်ချ့သးရဲၣ် နီၣ်ဂံၢ်-(ခမရ-၂၀) လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ချၢၣ်လွံၤထူၣ် (ညောင်လေးပင်) ဝုၢ် ဒီး အိၣ်ဆီလီၤအသးတစိာ်တလီၢ်ဖဲ သဒိၣ်ကျိ (ပုဇွန်မြောင်း) သဝီ တဖၣ် စးထီၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် ဆူ လ--- သဝီ, ပူၤယုၣ် (ပျဉ်ရေ) ကရူာ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါဖျါတြၢ်အါရံၤ ၉ သီ အနံၤအံၤန့ၣ်, SAC သုးဖိတဖၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် (၈) ဖျါဆူ ဒီး လီၤတံာ်ဝဲဆူထံကျိကၢ်ခိၣ် လၢအဘူးဒီး ဝ---သဝီ, ပူၤယုၣ်ကရူာ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ် န့ၣ်လီၤ. ဒီး ဖဲလါဖျါတြၢ်အါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် အနံၤန့ၣ်, SAC

<sup>1</sup> တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤဖဲ လါဖျါတြၢ်အါရံၤ ဒီး လါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၤဟ့ၣ်ထီၣ်အံၤ လၢလီၢ်ကဝီပုၤမၤသကးတၢ်တဂၤ ဖဲ ချၢၣ်လွံၤထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိာ်အံၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတုၤဘၣ်တၢ်တဖၣ်အံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျိ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအံၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ တၢ်ဂွံးရဲၣ်ပုၤအိၣ်ထီၣ်အံၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီပူၤန့ၣ် မုၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ် ထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိန့ၣ်လီၤ.

သုးဖိတဖၣ်ခးလီၤကျိ ဖးဒိၣ်ချံ (၄) ဖျါန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ (၃) ဖျါ လီၤတၢ်ဖဲ ဃိၣ်လိၣ်ကျိ (ချင်းတွင်းမြစ်) အမုၢ်န့ၣ်ခိတကပၤ, ဖဲ စံၣ်ပျီတဘုၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ဃ---သဝီ အချၢန့ၣ် (၁) ဖျါ ဒီး ၀---သဝီ အပူၤ (၁) ဖျါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၤ ၁၁ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, SAC အသုးတဖုအံၤ ခးလီၤကဒီးကျိဖးဒိၣ် (၉) ဖျါန့ၣ် ၀---သဝီ အဃၢၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ (၈) ဖျါ လီၤတၢ်ပိၣ်ဖးထီၣ်ဝဲ ဒီး အကျါ (၁) ဖျါ န့ၣ်တပိၣ်ဖးထီၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ (၃) ဖျါ လီၤတၢ် ဖဲ လ---သဝီ ပူၤ ဒီး အဂၤ (၆) ဖျါန့ၣ် လီၤတၢ်ဖဲသဝီအဃၢၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ (၃) ဖျါ လၢအလီၤတၢ် ဖဲ လ---သဝီ အပူၤန့ၣ် ဘၣ်ဒိဝဲပုၤသဝီဖိ (၃) ဂၤ လၢအမုၢ် နီၣ်တ--- သးနံၣ် (၄၀) နံၣ် ဖဲ အကိၣ်ဘိ, ဒီး အဖိမုၢ် နီၣ်က--- သးနံၣ် (၂၀) နံၣ် ဖဲအဂုၢ်ဃံ, နီၣ်မ--- သးနံၣ် (၃၆) နံၣ် ဖဲ အခိၣ်လွၢ်ခိၣ် ဒီး အခိၣ်ကုၣ်ဒုၣ် ဒ်အဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤလၢတၢ်ဂီၤပူၤဒ်လၢအသိးန့ၣ် လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ကိးဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ကညီၣ်ကလုၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဒိဝဲ အလီၤခံတဘျီဃီ ဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအဝဲသ့ၣ်ဆူ တၢ်ဆါ ဟံၣ်တဖျါ လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ချါလွံၤထူၣ် (ညောင်လေးပင်) ဝှံ လၢအအိၣ်လၢ ပကိၣ်ကီၢ်ခီပူၤန့ၣ်လီၤ. နီၣ်တ--- တဂၤ မ့ၢ်လၢအဘၣ်ဒိနး ဒီး အိၣ်လၢသးသမူတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ပူၤအဃီ ဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢက့ၤအီၤဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ ပကိၣ်ကီၢ်ခီ ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဒီးကူၤစါယါဘျါသးဝံၤအလီၤခံန့ၣ်, နီၣ်တ--- ဒီး အဖိမုၢ် က့ၤအိၣ်က့ၤဆူ ည---သဝီ, ကူၤခွီ (ကျူချောင်း) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ်, ချါလွံၤထူၣ်ကီၢ်ရဲၣ် ပူၤမ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်က့ၤအိၣ် ကဒါက့ၤဆူအဒူသဝီတဘျီလၢဘၣ် အဃီန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ် နီၣ်မ--- တခိဘၣ်ဒိနးကူၤစါအသးယံၣ်ကဘၣ်လၢ (၂) လါဃၣ်ဃၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤအဃီဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကိး ဘုဖိ (၁) ဖျါ ဒီး ထံကမါ (၁) ဖျါန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ထူၣ် ဒီး သ့ၣ်ထူၣ် ဝၣ်ထူၣ် သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကိးဟးဂီၤဝဲလၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဘျီအံၤအဃီန့ၣ်လီၤ.







KHRG ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ, လၢအဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤလၢလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, SAC ဒိၣ်ချ့သ့ၣ်ရၣ် နီၣ်ဂံၢ်-(ခမရ-၂၀) ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် (၉) ဖျါၣ် ဆူ ၀---သဝီ အဃၢၤ, ဖဲ ပွၣ်ယုၣ် (ပျဉ်ရေ) ကရူၢ်, ဆိထံးကီၢ်ဆၣ်, ချါၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချ့ (၈) ဖျါၣ် လီၤတံၢ်ဆူ လ---သဝီပူၤ, ပွၣ်ယုၣ်ကရူၢ် ဒီး ပိၢ်ဖးထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချ့ (၉) ဖျါၣ် လၢအဘၣ်တၢ်ခးလီၤအီၤအံၤအကျါတဖျါန့ၣ် တပိၢ်ဖးထီၣ်ဘၣ်. တၢ်ဂီၤလၢအဖိခိၣ် (၂) ဘၣ်န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိ လၢ လ---သဝီ ဘၣ်ဒိအဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢတၢ်ဖိခိၣ် ဖဲစုစုတဘၣ်န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ နီၢ်မ--- ဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချ့အက့ ဖဲအခိၣ်က့ၣ်ခုၣ် ဒီး အခိၣ်လ့ၢ်ခိၣ် အဂီၤ, မ့ၢ်မ့ၢ် တၢ်ဂီၤလၢတၢ်ဖိခိၣ်စုထွဲတဘၣ်န့ၣ်တခီ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ နီၢ်က--- ဘၣ်ဒိ ဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချ့အက့ ဖဲအဂုၢ်ဘံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအခၢၣ်သးတကျါန့ၣ်တခီဟံၣ်ဖျါ ထီၣ် တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီး သ့ၣ်ထူၣ်အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အယံ အဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအလီၢ်ခံကတၢ် ခံဘၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ကျိဖးဒိၣ်ချ့ (၈၁၆၆) လၢ SAC (ခမရ-၂၀) ခးလီၤဝဲအဂီၤ ဒီး တၢ်ဂီၤလၢစုထွဲတဘၣ်န့ၣ်တခီ မ့ၢ်ကျိဖးဒိၣ်ချ့လၢအတပိၢ်ဖးထီၣ်ဘၣ်တဖျါအဂီၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၁ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်လၢ SAC သးဖိတဖၣ်ခးလီၤနီၤကျိဖးဒိၣ် အါထီၣ်ကွၢ်ကွၢ်အယံ, ဟံၣ်ခိၣ် (၁၁၅) ဖျါၣ်, ပုၤသဝီဖိ (၅၁၅) ဂၤ လၢအအိၣ်ဖဲ ၁--- သဝီ ဒီး ဟံၣ်ခိၣ် (၆၉) ဖျါၣ်, ပုၤသဝီဖိ (၃၅၈) ဂၤ လၢအအိၣ်လၢ လ---သဝီ တဖၣ်ဘၣ်ဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိတနီၤလဲၤဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်ဆူ ချါၣ်လွံၢ်ထူၣ် (ညောင်လေးပင်)ဝုၢ်, တနီၤဆူ ဆိထံးဝုၢ် ဒီး တနီၤ ဆူဒုသဝီလၢအဘူးအတၢ်အိၣ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၂ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, SAC သးဖိလၢအမ့ၢ် နီၣ်ဂံၢ်-(ခမရ-၂၀) လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ သဒိၣ်ကျိ (ပုၤန့ၣ်မြောင်း) သဝီ တဖၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် (၂) ဖျါၣ်ဆူ ၁---သဝီ အဃၢၤ, ဘၣ်သံသဝီဖိ (၁) ဂၤ ဒီး ဘၣ်ဒိသဝီဖိ (၃) ဂၤ န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချ့တဖျါလီၤတံၢ်ဆူဝဲပုၤသဝီဖိလၢအမ့ၢ်မ့ၢ် နီၢ်န--- တဂၤအဟံၣ်, ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချ့အက့ဖျိးဘၣ်အီၤ ဒီးမ့ၢ် အူအိၣ်လဲးထီၣ်အခိၣ်အယံသံဝဲတကတီၢ်ဃီန့ၣ်လီၤ. အဝဲအသးနံၣ်အိၣ်ဝဲ (၃၅) နံၣ်, အဖိအိၣ် (၂) ဂၤ, ဒီး ဖဲအဝဲဘၣ်ဒိသံအ



ဆၢကတီၢ်ဘၣ်လၢအဝဲလဲၤမၤတၢ်လၢ မလုၣ်ရါ (Malaysia) ထံကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိလၢအမ့ၢ် နီၣ်ရ--- သးနံၣ် (၂၂) နံၣ်တဂၤ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးဝဲဒၣ် ဒီး ဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအီၤဆူ ဝှံထူ (ရွှေကျင်) တၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤ ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ်, ဖဲ ၁--- သဝီ, ပွၣ်ယုၣ် (ပျဉ်ရေ) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုစုတဘျီန့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ် ဖိသၣ်ပိၣ်ခွါ သးနံၣ် (၁၇) နံၣ်, မံၤလၢ စီၤသ--- လၢအဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအက့ တဂၤ ဖဲတချုၣ်ပုၤ လဲၤဆၢအီၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ်အခါဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤဖဲတၢ်ဖိခိၣ်တဘျီအံၤ တခါဟံၣ်ဖျါထီၣ် နီၣ်န--- သးနံၣ် (၃၅) နံၣ် လၢ မ့ၣ်အူအိၣ်လဲၤထီၣ်အခိၣ် ဒီး သံဝဲလၢကျိဖးဒိၣ်ချံအတၢ်ပိၣ်ဖးထီၣ်တဂၤအ ဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး (၂) ခါလၢအံၤ မ့ၢ်လၢ SAC ဒိၣ်ချံ သးရၣ် နီၣ်ဂံၢ်-(၁၈၇-၂၀) အတၢ်ခးလီၤ ကျိဖးဒိၣ်ချံ ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ ဖဲဟါ ၃း၃၀ နံၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အီၤ ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၃နံၣ်, ဖဲ ၁--- သဝီ, ပွၣ်ယုၣ် (ပျဉ်ရေ) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ် မ့ၣ်အူအိၣ် အူဖ--- ဒီး ဒီးဒ--- အဟံၣ် ဒီဖျိ SAC (၁၈၇-၂၀) ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် ဖဲ လၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၃သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲ ဟါ ၃း၃၀ မဲးနဲးဆၢကတီၢ် လီၤတၢ်ပိၣ်ဖးထီၣ်အယိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

ဖဲလၢဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, SAC သးဖိတဖၣ် ဆီလီၤအါထီၣ်ကျိဖးဒိၣ် (၁၂၀မမ) (၆) ဖျါ ဖဲစ--- သဝီ လၢ အအိၣ်လၢ ပယီၤပဒိၣ်တၢ်ပာဖိလၢ အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်ယုၣ်လီၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဆီလီၤစ့ၢ်ကီး ကျိဖးဒိၣ်လၢသဝီအါ ဖျါအပူၤ ဒိအမ့ၢ် ယ---, ပ--- ဒီး ထ--- သဝီသ့ၣ်တဖၣ် ဖဲ အ့ဝဲ (အင်းဝိုင်း) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC ဆၢအါထီၣ်စ့ၢ်ကီး အပူၤသးဖိတဖၣ်ဆူ အ--- သဝီ န့ၣ်လီၤ. SAC ဆၢအါထီၣ်အပူၤသးဖိလၢအမ့ၢ် ဒိၣ်ချံသးတြူၤ နီၣ်ဂံၢ်- (တ.မ

၄၄, ၇၇ ဒီး ၆၆ သ့ၣ်တဖဉ်ကအိၣ်လၢ (၁၅၀) ဂၤ ဃၢ်ဃၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ဟါ ၄ န့ၣ်ရံၣ် အဆၢကတီၢ်, SAC ခးလီၤကဒီး ကျိဖးဒိၣ် (၂) ဖျါန့ၣ် လီၤ.

ဖဲလါမးရှး ၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်, ဂီၤ ၅၅၀ မံးနံး အဆၢကတီၢ်, SAC သးဖိလၢအမ့ၢ် ဒိၣ်ချ့သးတြိၤ နီၣ်ဂံၢ်-(တ.မ ၇၇ ဒီး ၈၈) သးတမံၤတဖဉ် ဟံ်ဖိၣ်ထီၣ်အသးဒီး လီၤကဝီၤသး နီၣ်ဂံၢ်-(ခ.မ.ရ-၂၀) သးဖိလၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ ကွၢ်ဒလုာ်ကွံ (ကွၢ်ဒလုာ်ကြီး) သဝီ, အ့ဝဲ (အင်းဝိုင်း) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆဉ် တဖဉ်, ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် (၂၄) ဖျါ ဆူ ပရဲလိာ်ကျိ (စစ်တောင်းမြစ်) မုၢ်ထီၣ်တကပၤဖဲ စံာ်ပျီပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အတၢ်လီၤတဲာ်ပီၤဖးထီၣ်ဘျီဝဲအံၤ အက့ဘၣ်ဒိဝဲပုၤသဝီဖိခဲလၢ် (၃) ဂၤန့ၣ်လီၤ. စံာ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးန့ၣ် လီၤ. ပုၤဘၣ်ဒိအကျါတဂၤလၢအမံၤမ့ၢ် အူဇ--- သးနံၣ် (၅၃) နံၣ် တဂၤ ကျိဖးဒိၣ်ချ့အက့ ဘၣ်အီၤ ဖဲအခိၣ်, အစုစုၣ်, ဒီး အ ဒိၣ်ဒုၣ်သ့ၣ်အထွဲတကပၤ ဖဲကျိဖးဒိၣ်ချ့လီၤတဲာ်လၢ ရှ--- သဝီပူၤ, ပွဲၤယုၣ်ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆဉ် အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အ တၢ်ဘၣ်ဒိအံၤမ့ၢ်လၢအသးသမူအိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်ပူၤအယိ KNU (ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်) ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖဉ်ဆူအီၤ ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်လၢဘၣ်တၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိၣ်မဲအီၤလၢ ကီၢ်သူလုၤ န့ၣ်လီၤ.

ဖဲဂီၤ ၁၀:၃၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်, ကျိဖးဒိၣ်ချ့ (၁) ဖျါ လီၤတဲာ်ဝဲဆူ ဂ--- သဝီပူၤ, ပွဲၤယုၣ်ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆဉ် ပူၤ, ဘၣ် ဒိပုၤသဝီဖိ (၂) ဂၤလၢအမ့ၢ် မိၤဆ--- သးနံၣ် (၁၉) နံၣ် တဂၤဘၣ်ဒိဖဲ အကပၤ ဒီး အစုစုၣ်, မ့ၢ်မ့ၢ် မိၤဘ--- တဒီ ဘၣ်ဒိဖဲ အချာဃံ ဒီး အကပၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်ဒိခံၤအံၤလီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖဉ်လဲၤဆူအဝဲသ့ၣ်ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်လၢ ကီၢ်သူလုၤ ဒီတကပၤန့ၣ် လီၤ.



KHRG ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖဉ်အံၤ လၢလီၤကဝီၤသဝီဖိအအိၣ် ဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ (၂) ဘၣ်အံၤ ဟံ်ဖျါထီၣ် အူဇ--- ဘၣ်ဒိ ဒီး ဒီး ကူ စါယါဘျါအသးဖဲ ရှ--- သဝီ, ပွဲၤယုၣ် (ပျဉ်ဇရ) ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆဉ်, ချါၣ်လွံာ်ထုၣ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ တချုးလၢ ပုၤလဲၤဆူအီၤဆူ KNU တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ တၢ်ကူစါယါဘျါသးအဂီၢ်ဒီးဘၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒိဖဲ အခိၣ်သ့ၣ်ဃံ, အစုစုၣ် ဒီး အခိၣ်က့ၣ်ဒုၣ်အထွဲ လၢကျိဖးဒိၣ်ချ့လၢ SAC အပုၤသးဖိတဖဉ်ခး လီၤဝဲ ဖဲလါမးရှး ၈သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် အတၢ်ပီၤဖးထီၣ်အက့အယိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဟံ်ဖျါထီၣ် ဂ--- သဝီဖိ လၢအမ့ၢ် မိၤဆ--- ဒီး မိၤဘ--- လၢ အဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချ့အက့ လၢအဘၣ်တၢ်ခးလီၤအီၤ လၢ SAC ဒိၣ်ချ့သးတြိၤ နီၣ်ဂံၢ်-(တ.မ ၇၇ ဒီး ၈၈) ဒီး အသးဟံ် ဖိၣ်တဖဉ် ဖဲလါမးရှး ၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် (၂) ဂၤအဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၣ်အီၤဖဲလီၤကဝီၤပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ KNU ကလဲၤ ဆူအဝဲသ့ၣ်ဆူတၢ်ဆါဟံၣ်လၢ တၢ်ဒီးကူစါယါဘျါသးအဂီၢ်အက တီၢ်န့ၣ်လီၤ. မိၤဆ---ဘၣ်ဒိဖဲအစု ဒီး မိၤဘ--- ဘၣ်ဒိဖဲအချာဃံဒီး အပၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီၤသဝီဖိ)

**ကညီဂိုဝ်းခွဲးယာ်ကရူဂ် (KHRG) အဂ္ဂိဖုန်ကိာ်**

ကညီဂိုဝ်းခွဲးယာ်ကရူဂ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၤထီၣ်ပုၤဂိုဝ်းခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုးသဝီဖိတဖုၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အဂ္ဂိဖုန်န့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုၣ်အံၤ ဒ်သိးကပ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖုၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.